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нашими европейскими партнерами по компенсаторам, то в конечном итоге наша экономика не 
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Друковані видання 

Голова Верховної Ради їде до Канади  

"Голос України" 

Голова Верховної Ради України Володимир Рибак на чолі парламентської делегації 
відвідає з офіційним візитом Канаду 24—27 листопада. 

Програмою візиту передбачена зустріч Голови Верховної Ради України В.Рибака з 
Генерал-губернатором Канади Девідом Джонстоном. 

В.Рибак також проведе ряд зустрічей у парламенті Канади — зі Спікером Палати громад 

Канади Ендрю Шіром, зі Спікером Сенату парламенту Канади Ноелєм Кінселлою, з лідером 

офіційної опозиції у парламенті Канади, керівником Нової демократичної партії Томасом 

Малкером. 

Керівник українського парламенту також відвідає засідання Палати громад парламенту 

Канади. 

У рамках офіційного візиту Голова Верховної Ради України зустрінеться з мером 

столиці Канади — міста Оттава Джоном Ватсоном, з міністром з питань імміграції та 

громадянства Канади Крісом Александером, з міністром з питань соціального розвитку та 

багатокультурності Канади Джейсоном Кенні. 

В.Рибак поспілкується з президентом Конгресу українців Канади Павлом Ґродом, 

виконавчим директором Конгресу українців Канади Тарасом Залуським та іншими керівниками 

конгресу і візьме участь у церемонії вшанування пам’яті жертв Голодомору 1932—1933 років в 

Україні. 

Українська парламентська делегація також візьме участь у церемонії покладання квітів 

до пам’ятника Т. Г. Шевченка та до монументу вшанування пам’яті канадців, які загинули під 

час військових дій. 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=307023 

Останньою краплею стала позиція МВФ  

Олена Ромашкіна, "Голос України" 

На годину запитань до уряду Кабінет Міністрів прибув до парламенту на чолі з Прем’єр-

міністром Миколою Азаровим. Як відомо, у п’ятницю депутати мали заслухати інформацію 

уряду щодо розвитку промисловості в Україні та формування державного бюджету на 2014 рік. 

Миколу Азарова опозиція зустріла скандуванням «Ганьба!». 

Прем’єр-міністр виклав народним депутатам причини відмови від асоціації з 
Європейським Союзом і назвав це рішення єдиним можливим з огляду на ситуацію, яка 

склалася в країні. Виступав він з урядової ложі, а не парламентської трибуни, як зазвичай. «Це 

рішення продиктоване виключно економічними причинами, носить практичний характер і не 

змінює стратегічний напрямок розвитку країни, закріпленого в законі про засади внутрішньої та 

зовнішньої політики», — сказав він. 

За його словами, уряд послідовно виконував стратегічні завдання — наблизити Україну 

до європейських стандартів життя, проводячи важкі, але необхідні суспільству реформи. Ці 
перетворення, наголосив він, здійснювалися у вкрай несприятливих умовах рецесії світової 
економіки, тривалого падіння попиту на українські товари на зовнішніх ринках та неймовірно 

високих цін на газ і тяжких виплат зовнішніх боргів. 

«У цих умовах уряду вдавалося проводити політику фінансово-економічної стабільності, 
соціального захисту. Ми впритул підійшли до межі, коли скорочення ресурсів для розвитку 

поставило питання про рішучі заходи, без яких країну очікують значні соціально-економічні 
потрясіння», — наголосив прем’єр. За його словами, не можна ігнорувати реалії. А вони такі: на 
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19% скоротилося виробництво хімічних речовин та хімпродукції, на 14% впали обсяги 

виробництва у машинобудівному комплексі, на 6% — у металургійному та на 16% — індекс 

будівельної продукції. «Як можемо ігнорувати те, що поточного року експорт товарів з України 

до Росії зменшився приблизно на 2 млрд. дол., суттєво скоротилися експортні поставки до 

таких важливих для нашої економіки країн, як Індія — на 15,6%, Індонезія — на 31, 4%, 

Республіка Корея — на 65%. Вони що, проти нас санкції вводили», — наголосив М. Азаров. 

Усе це не сухі цифри статистики, сказав він, а скорочення тисяч робочих місць, затримка 

і скорочення заробітних плат, соціальної допомоги та водночас неможливість проводити 

модернізацію. Водночас прем’єр зауважив, що реалістичної відповіді на запитання: що 

компенсує наші величезні втрати через закриття ринків Митного союзу, ми не отримали. 

Останньою краплею, наголосив М. Азаров, стала позиція МВФ, який висунув вимоги 

надання кредиту в розмірі, необхідному для погашення боргів самому фонду. Серед них, 

зокрема, майже вдвічі підвищити тарифи на житлово-комунальні послуги, заморозити заробітні 
плати, соціальну допомогу на існуючому рівні. Суттєво скоротити витрати бюджету, 

ліквідувати пільгові режими оподаткування для сільгоспвиробників. «Хочу запитати вас, так 

званих лідерів опозиції, ви згодні з такими вимогами МВФ? Я не згоден!», — констатував він. 

Тож з огляду на викладене, зауважив М. Азаров, для уряду на перше місце стало питання 

відновлення нормальних відносин з Російською Федерацією та врегулювання всіх спірних 

питань. 

Для цього Кабмін запропонував провести переговори у тристоронньому форматі за 

участю України, ЄС та Росії. «Це надзвичайно важливе міжнародне питання в умовах світової 
рецесії, що продовжується. Після довгих, складних перемовин Російська Федерація дала згоду 

на проведення таких переговорів. Але умовою їх проведення є те, що відбудуться вони до 

підписання Угоди про зону вільної торгівлі з ЄС. Проведення переговорів дасть можливість 

зняти протиріччя та продовжити рухатися визначеним стратегічним шляхом без катастрофічних 

втрат для економіки та громадян України», — констатував Прем’єр-міністр. 

Тим часом, поки глава уряду наводив аргументи відмови від асоціації, опозиція 

підтяглася до урядової ложі. Щоправда, її та депутатів-опозиціонерів розділяли представники 

Партії регіонів. Завершивши виступ, М. Азаров залишив сесійну залу. 

Оточили опозиціонери і парламентську президію. Тож через неможливість проводити 

засідання Голова Верховної Ради закрив сесію. 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=307022 

Проевропейская площадь  

Сергей Сидоренко, "КоммерсантЪ" (Украина) 

Идея организации акции протеста зародилась в социальных сетях сразу после 

публикации решения Кабмина, остановившего подготовку к подписанию соглашения об 

ассоциации с ЕС. В ночь с 21 на 22 ноября у монумента Независимости собралось около 2 тыс. 

человек, а вечером следующего дня, несмотря на проливной дождь, число митингующих 

превысило 10 тыс. 

Проевропейских общественных активистов поддержала оппозиция, но их 

сосуществование не всегда было мирным — стороны расходились во мнении о том, как должен 

развиваться протест. Политики предлагали митинговать лишь днем, не оставаясь на Майдане на 

ночь. Возмущению активистов не было предела. "Никто никуда не уйдет! Мы стояли прошлую 

ночь, будем стоять эту и следующую!" — кричал один из них со сцены. 

Впрочем, организационный ресурс у политических сил несравнимо выше, чем у 

независимых активистов, и вчерашний митинг оппозиции развеял все сомнения в этом. Начало 

акции было запланировано в парке им. Шевченко на 12.00, но реальность внесла коррективы. 

Люди прибывали слишком быстро, а дорога к месту сбора от станции метро "Университет" 

превратилась в импровизированный марш — здесь, похоже, не было никого, кто не 

направлялся бы на оппозиционной митинг. 
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Понимая, что парк не вместит всех желающих, оппозиция вывела из него людей за 

четверть часа до назначенного времени. Изменился и маршрут следования — ранее 

планировалось, что оппозиция пойдет по Владимирской улице, но люди свернули на бульвар 

Шевченко. Этот маневр добавил хлопот милиции — не поняв его мотивов, бойцы "Беркута" 

бросились на защиту памятника Ленину, находящегося внизу бульвара, окружив его тройным 

кольцом. Как выяснилось, Ленин митингующих не интересовал, а вот агитационной палатке 

Компартии, которая стояла возле него, не поздоровилось. Представители партии "Свобода" без 
особого труда оттеснили милицию и защищавших палатку коммунистов, разорвали тент и 

затерялись среди митингующих. 

Пока колонна шла к месту назначения — Европейской площади,— к ней 

присоединялись новые участники. Оценить масштабы митинга можно было лишь после того, 

как голова колонны прошла весь Крещатик и заняла Европейскую площадь — к тому моменту 

ее хвост еще не повернул с бульвара Шевченко. Столь масштабного митинга в Киеве не было 

со времен "оранжевой революции". Все сходились в оценках, что число его участников 

достигло 100 тыс., причем некоторые говорили и о 200 тыс. митингующих. 

Организаторы приложили немало усилий, чтобы разместить всех на площади. "Давайте 

поднимемся на склоны холмов,— обращался к людям ведущий митинга, актер Евгений 

Нищук.— И, как я вижу, еще есть место возле милицейских автомобилей, которые стоят по 

дороге к Кабмину. Давайте встанем вокруг них, и пусть эти автомобили там и останутся. А что 

будем делать дальше —- мы вам сообщим потом". 

Еще до того как основная колонна, двигавшаяся по Крещатику, дошла до Европейской 

площади, со сцены возле Украинского дома выступил Владимир Кличко. 

— А где брат, Владимир Кличко?— поинтересовался "Ъ" у заместителя главы партии 

УДАР Виталия Ковальчука. 

— Самолету с ним не разрешили в "Борисполе" приземлиться, "Жуляны" его тоже не 

приняли. Удалось сесть только в Кривом Роге. Так что оттуда он добирается на машине. 

Говорят, их останавливают гаишники чуть ли не каждый километр,— ответил господин 

Ковальчук. 

Митинг открыла дочь Юлии Тимошенко Евгения, которая прочла письмо матери. "Мы 

должны любой ценой остановить новый ГКЧП. Вы должны заставить Виктора Януковича 

изменить свое унизительное решение и подписать СА 29 ноября в Вильнюсе,— обращалась к 

собравшимся экс-премьер.— А если Виктор Янукович все же закроет нам европейский путь, то, 

не колеблясь, сметите его с политического лица Украины и уже без его участия определяйте 

нашу европейскую судьбу". 

Площадь поддержала обращение госпожи Тимошенко аплодисментами. А следующий 

выступавший — экс-глава МВД Юрий Луценко — не оставил сомнений в том, что в этот раз 
дело не ограничится митингом — оппозиция подготовилась к большему. 

"Тут должен окопаться европейский майдан, который станет центром борьбы за 

подписание соглашения об ассоциации. Кабмин должен уйти в отставку, а мы должны 

заблокировать его работу",— обратился Юрий Луценко к собравшимся. Он подчеркнул, что 

менять нужно не только правительство, но и всю систему власти: "Страна стоит на кровавом 

фундаменте, и его надо менять. У нас нет милиции, есть НКВД. Нет правительства Украины, а 

есть правительство УССР. Нет президента, есть межигорская семья". 

Намек Юрия Луценко на то, что оппозиция должна остаться на Европейской площади 

после митинга, не был экспромтом — партийные лидеры заранее договорились ставить здесь 

палаточный городок. 

Политики признавались, что события грядущих дней не станут "копией 2004 года", но со 

стороны слишком многое напоминало о сценарии девятилетней давности — ведущий митинга 

остался тем же, на сцене вновь выступили Тарас Чубай и "Плач Єремії". Однако список тех, кто 

стоял за сценой в ожидании своего выхода к микрофону, разительно отличался — большая 

часть из них не была на Майдане-2004. Например, Арсений Яценюк в те дни являлся 

заместителем главы Нацбанка, и дорога на Майдан была ему заказана. Народный депутат 
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Ирина Геращенко (УДАР), выступавшая вместо Виталия Кличко, в 2004 году была пресс-

секретарем Виктора Ющенко и оставалась в его тени. Разве что лидер "Свободы" Олег 
Тягныбок мог похвастаться опытом выступления с главной оппозиционной сцены "оранжевого 

Майдана", но и он в те дни не был на ведущих ролях в оппозиции — в 2004 году его исключили 

из фракции "Наша Украина" за националистические высказывания. 

Новичками можно назвать также нескольких журналистов, которые вчера оказались в 

числе главных выступавших с оппозиционной сцены — Мустафу Найема, Викторию Сюмар, 

Виталия Портникова и Сергея Рахманина. К слову, господина Найема, который стал одним из 
организаторов Майдана-2013, площадь встречала не меньшими аплодисментами, чем Юрия 

Луценко. Но главное внимание все же было приковано к политикам, ведь они рассказывали, как 

продолжится протест. 

"До вильнюсского саммита мы будем пикетировать Кабмин с требованием отменить его 

антигосударственное решение об отказе от подписания соглашения с ЕС,— сообщил 

собравшимся лидер фракции "Батькивщина" Арсений Яценюк.— Верим ли мы, что президент 

Янукович будет выполнять это соглашение, если уступит и подпишет его? Да никогда! Оно 

противоречит принципам нынешней власти. Поэтому соглашение будут выполнять новый 

президент и новый премьер". 

Детальнее оппозиция изложила свои требования и план дальнейших действий в 

резолюции митинга, которую заместитель главы "Батькивщины" Александр Турчинов зачитал 

со сцены. Помимо неоднократно звучавших ранее требований — помиловать Юлию 

Тимошенко, отправить в отставку Кабмин, возобновить курс на евроинтеграцию — оппозиция 

объявила о созыве 27 ноября внеочередного заседания Рады, на котором должны быть приняты 

законы "О прокуратуре" и о лечении заключенных за рубежом. "Подписи (депутатов.—"Ъ") 

уже собраны",— подчеркнул Турчинов. 

"В случае если парламент не сможет принять такое решение, будем требовать роспуска и 

досрочных выборов Верховной рады... Если президент не выполнит требования (митинга.—

"Ъ"), будем добиваться импичмента Виктора Януковича за государственную измену и просить 

европейских руководителей о введении персональных санкций в отношении него",— говорится 

в резолюции. 

После принятия резолюции митинг на Европейской площади завершился, но акция 

протеста — нет. Оппозиционные лидеры призвали всех участников идти к зданию Кабинета 

министров, Раде и администрации президента. Милиция, слушавшая их выступления, до 

последнего не верила, что политики выполнят то, о чем говорят — лишь после того, как 

колонны с народными депутатами во главе двинулись по улице Грушевского, милиция начала 

масштабную перегруппировку. Первыми на защиту здания правительства прибыли люди в 

штатском — они создали живой коридор, по которому ко входу к Кабмину один за другим 

забегали взводы "Беркута" в полной экипировке. 

В голове колонны оказались представители "Свободы", которым такое массовое 

присутствие милиции оказалось не по нраву. В милицейские ряды полетели дымовые шашки, 

некоторые митингующие пытались подвинуть металлическое ограждение вокруг милицейских 

рядов. Сложно сказать, кто первым пустил в ход баллончики слезоточивого газа — обе стороны 

позже обвиняли в этом друг друга. Впрочем, газовая атака была локальной — большинство 

митингующих ее не заметили. 

Следует отметить, что оппозиционные лидеры были против такого хода событий, и 

штурм Кабмина не входил в их планы. Депутаты пресекли конфликт, вклинившись между 

особо активными митингующими и милицией, и когда казалось, что страсти улеглись, лидеры 

оппозиции вновь возглавили колонну и пошли дальше. Впрочем, этим эпизодом проблемы не 

исчерпались. Когда народные депутаты отошли достаточно далеко, потасовки возобновились с 

новой силой. Кое-где начались драки — представители "Свободы" обнаружили на 

"митинговой" стороне несколько человек, которых сочли провокаторами, и принялись избивать 

их — кто кулаками, кто ногами, а кто — древком флага. В это же время толпа вновь начала 

напирать на ряды милиции, и у здания Кабмина появились первые пострадавшие милиционеры 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

7 

— они, согнувшись, стояли у центрального входа и, судя по всему, пытались отдышаться после 

отравления слезоточивым газом. 

После послышались выстрелы — стреляли со стороны милицейских рядов, очевидно, 

холостыми патронами — корреспондент "Ъ" насчитал четыре хлопка. Одновременно открылись 

двери Кабмина, и оттуда выбежало милицейское подкрепление. Так все узнали, что те 

несколько сотен бойцов "Беркута", стоявших у входа в Кабмина, были лишь малой частью сил, 

выделенных на охрану здания правительства. После этого волнения на улице Грушевского 

постепенно улеглись. 

Основная колонна митингующих тем временем прошла мимо парламента и вернулась к 

Крещатику по Институтской улице. Протестующие не стали сворачивать к администрации 

президента, где их ждал митинг сторонников власти и большое количество бойцов спецназа. 

Лидеры оппозиции вновь привели своих сторонников на Европейскую площадь, куда к тому 

времени уже приехал лидер УДАРа Виталий Кличко. 

Главной новостью вечера стала установка палаточного городка на тротуаре Европейской 

площади, перед ступенями Украинского дома — тут возвели более десятка палаток. "Прошу 

тех, кто может, остаться на ночь,— обратился со сцены Александр Турчинов.— А в 8 часов 

утра все, кому небезразлично будущее, снова сбираемся здесь и начинаем выставлять блок-

пикеты у Кабмина". 

Впрочем, пикет у здания был выставлен и без того — активисты "Свободы" до поздней 

ночи продолжали стоять напротив бойцов "Беркута". При этом никто не вспоминал лозунг 
"оранжевой революции" — "Милиция с народом" — участники акции если и заговаривали с 

бойцами в форме, то для того, чтобы покритиковать их. Еще один фронт противостояния был у 

въезда в Кабмин со стороны Садовой улицы, который со двора заблокировали грузовики и 

бойцы спецназа. Эта точка стала местной достопримечательностью — кто-то наклеил на прутья 

табличку с надписью "Беркутов не кормить". Митингующие, проходя мимо, охотно 

фотографировались на ее фоне, а изнутри, из-за спин "Беркута", кто-то фотографировал со 

вспышкой каждого сторонника оппозиции, приближавшегося к решетке. 

http://www.kommersant.ua/doc/2351764 

Іде бичок, хитається...  

Валентина Самар, «Дзеркало тижня. Україна»  

Закону про розвиток Криму й особливості здійснення інвестиційної діяльності  на його 

території, обіцяний автономії президентом В.Януковичем іще в 2010-му, за класикою жанру 

довелося чекати три роки. Закон подали у Верховну Раду України в 2011 р., іще за життя його 

ініціатора й головного лобіста — прем'єра Василя Джарти. Але після першого читання він завис 

у бермудському трикутнику КМ—АП—ВР, і тільки в жовтні нинішнього року його ухвалили. 

При цьому з закону чомусь "випала" концептуальна складова, що базувалася на раніше 

затвердженій Стратегії розвитку АРК до 2020 р., тому слова "про основи розвитку" просто 

викинули з назви, а з тексту закону — все те, заради чого проект і писався. Тобто з параметрами 

того самого особливого інвестрежиму — податкові й митні пільги для інвесторів, які ризикнули 

вкладати в пріоритетні галузі економіки Криму, теж не церемонилися. З усього переліку 

пріоритетів, виписаних згідно зі Стратегією розвитку АРК, у законі зберегли лише рекреаційно-

туристичну сферу (залишивши за бортом те, що могло б створювати їй потрібну 

інфраструктуру й умови розвитку — реформування санаторно-курортного комплексу, аграрний 

сектор, транспорт, охорону навколишнього середовища) і впровадження енергоощадних та 

екологічно прийнятних технологій виробництва.  

Від кримських мрій надати інвесторам п'ятирічні канікули з ПДВ і податку на прибуток, 

якщо його в цей же строк буде реінвестовано у проект, і звільнення від ввізного ПДВ та мита 

при ввезенні технологічного обладнання й сировини, необхідної для реалізації інвестпроектів у 

Криму, залишилася тільки надія — на внесення змін до Податкового і Митного кодексів, що 

бачиться у віддаленій перспективі. А пільги, передбачені сьогодні кодексами для інвесторів, 

визначених для Криму пріоритетів практично не зачіпають.  



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

8 

Парламент і уряд Криму не отримали повноважень на місці, за спрощеною процедурою 

ухвалювати рішення щодо ключових для комфортного інвестклімату питань: визначення 

пріоритетів і затвердження інвестпроектів, надання пільг на сплату місцевих податків, а також 

кредитів з республіканського бюджету, ліцензування окремих видів діяльності, а також 

створення цільового фонду в бюджеті розвитку з можливістю проведення внутрішніх позик і 
залучення коштів міжнародних фондів. Таким чином, Радмін Криму відбиратиме й 

реєструватиме інвестпроекти, а Кабмін — ухвалюватиме рішення щодо надання 

держпідтримки, але договір про умови реалізації проекту інвестор підписуватиме з урядом 

АРК. Тож з "єдиним вікном" не вийшло, пороги інвесторам доведеться оббивати і в 

Сімферополі, і в Києві — і не по одному колу. 

Голова бюджетної комісії Верховної Ради АРК Віталій Нахлупін, один з авторів 

законопроекту, каже, що переговори щодо законодавчого забезпечення особливостей 

інвестиційної діяльності в Криму тривають.  

"Більшість запитань, які сьогодні ставлять, — це все-таки параметри пільг для 

інвесторів, які прийдуть на територію АР Крим. Але вони можуть бути виписані тільки в 

Податковому й Митному кодексах. Ми ухвалили закон, однак роботи й переговорів із 
законодавцями щодо кількісних параметрів пільг ніхто не скасовував, і вони тривають. Криму 

потрібен закон прямої дії, в якому буде передбачено всі умови й параметри інвестиційної 
діяльності", — каже Віталій Нахлупін, та тільки повідомити щось стосовно термінів цих 

переговорів зі зрозумілих причин не може. 

Пільга, пов'язана з наданням інвесторові земельної ділянки без проведення аукціону (у 

власність — за фактом успішної реалізації проекту), в ухваленому законі залишилася. Але, 

чесно кажучи, земельні торги в Криму, що ввійшли в норму за Василя Джарти, — давно вже 

рідкість. Наразі — знову старі схеми викупу й надання наділів в оренду або власність за 

домовленістю із владою. Тож закон тут нічого нового не додав. І якщо в Києві дадуть добро на 

"держпідтримку" проекту, то земля в Криму піде пакетом.  

Залізна партійна дисципліна й почуття самозбереження, звичайно ж, змушують 

кримську владу не нарікати на кастрований закон, а співати хвальні пісні. Офіційна пропаганда 

оголосила його історичним, дії президента — мудрими, а майбутнє Криму — процвітаючим. 

Але найцікавіше, що в середині 2012 р., у період, коли "кримський проект" лежав у глибокій 

заморозці, Кабінет міністрів ініціював ухвалення підозріло схожого закону — "Про 

стимулювання інвестиційної діяльності в пріоритетних галузях економіки з метою створення 

нових робочих місць", що передбачає державну підтримку (ті самі податкові й митні пільги) 

інвестпроектам, які націлені на створення нових або реконструкцію та модернізацію діючих 

підприємств зі створенням робочих місць. У серпні цього року в перелік тих самих 

пріоритетних галузей економіки Кабмін включив об'єкти курортно-рекреаційної сфери. І ось 

суперновина: "Сбербанк России", що інвестує в реконструкцію санаторію "Мрія" у Великій 

Ялті, першим в Україні скористається пільгами закону про інвестиційну діяльність. Тільки 

нічого не переплутайте! Ідеться не про "кримський" закон, а про той, який з нього начебто 

написано — про стимулювання інвестиційної діяльності. 

І прем'єр Анатолій Могильов, лавіруючи між крапельками, підтягує "свій" закон до 

радісної події: "Закони, ухвалені в Україні, і наш закон про особливості ведення інвестиційної 
діяльності дають бізнесу преференції... Ці закони дозволяють Криму бути пріоритетною 

територією для реалізації таких проектів".  

Ви що-небудь розумієте? Ось приходить інвестор і запитує про умови й гарантії, за яких 

він зможе вигідно вкладати свої гроші в курортну сферу нашого Криму. А ми йому на стіл — 

відразу чотири закони: про особливості інвестиційної діяльності, про стимулювання її ж, 

Податковий і Митний кодекси. Потім, причепом, — Закон "Про туризм", Земельний кодекс і на 

закуску — переліки пріоритетів, пролобійовані різними галузевими групами. Ну, щоб час 

швидше минув у перельотах між Києвом і Сімферополем.  
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Звичайно, шукати в нашій країні логіку, особливо у світлі останніх зовнішньополітичних 

шоп-турів Віктора Януковича, який працює в нас президентом, — річ безперспективна. Адже 

закони в Україні — що зірки. Якщо їх ухвалюють — отже, комусь із НИХ це було потрібно. І в 

нашому випадку, як у класичному детективі, треба шукати того, кому вбивство здорової ідеї 
було вигідним. З усього випливає, що прозорого капіталу, який не обіцяє відкоту й частки, який 

здуру може до нас поткнутися, поласившись на розповіді про особливий інвестрежим і його 

стимулятори, в Україні влада не чекає. Навіщо створювати конкуренцію представникам нашого 

одержавленого капіталізму? Вони й самі інвестують у свій бізнес. Із держбюджету. Зокрема 

звільняючись від сплати податків із допомогою якоїсь чергової узаконеної схеми.  

Повертаючись до "кримського" закону про особливості інвестиційної діяльності, 
зазначимо: за великим рахунком, привід для щирої радості у зв'язку з його ухваленням є тільки 

в міністра курортів і туризму автономії Олександра Лієва. Ставки його відомства злетіли до 

фантастичних висот. Як і обсяг роботи. Пунктом 4 Перехідних положень закону про 

інвестиційну діяльність у Криму вносяться до Закону "Про туризм" зміни, згідно з якими 

Мінкурортів Криму наділено правом установлювати категорії об'єктам інфраструктури, 

розташованим в АРК. До таких віднесено готелі, інші об'єкти розміщення, заклади харчування 

й курортні заклади. Причому, сказано далі, надавати послуги з розміщення без наявності 
свідоцтва про встановлення відповідної категорії заборонено. За великим рахунком, з 
набранням "кримським" законом чинності всі готелі, санаторно-курортні й оздоровчі заклади 

вкупі з курортним громадським харчуванням опинилися поза законом. Бо всілякі порядки й 

категоризацію ще слід розробити, затвердити в Кабміні (заступник міністра там уже 

прикомандирований), а потім провести. Олександр Лієв налаштований оптимістично, каже, що 

з цією роботою Мінкурортів упорається протягом наступного року. Оптимізму Лієва можна 

позаздрити: за його ж даними, в тіні перебуває 80% (!) об'єктів розміщення.  

"Легальних об'єктів у нас близько 800. Із них оздоровниць — близько 300, зокрема 105 

санаторіїв. А 4500 об'єктів — незрозуміло які. Але закон чітко встановлює заборону на надання 

послуг розміщення без наявності категорії об'єкта, тому це можливість вивести з тіні 80% 

курортного бізнесу — міні-готелів, пансіонатів, домоволодінь та об'єктів курортної 
інфраструктури, які ми бачимо на набережних", — каже Олександр Лієв.  

За словами міністра, починаючи з п'ятниці в курортних містах і селищах Криму фахівці 
Мінкурортів проводитимуть громадські слухання з участю представників бізнесу й місцевої 
влади. Олександр Лієв визнає, що бізнес розділився в думці про блага категоризації курортних 

об'єктів. З одного боку, підприємці погоджуються, що це початок процесу детінізації сфери, з 
іншого — є побоювання, що в чиновників з'явився ще один "доїльний апарат". Тому в комісії з 
категоризації буде введено представників асоціацій підприємців, каже О.Лієв, сподіваючись, 

що згодом цю роботу можна буде повністю передати громадським об'єднанням галузі. Наразі ж 

увесь процес, від заявки до рішення, максимально висвітлюватиметься на сайті міністерства та 

його акаунтах у соцмережах.  

Тепер про "пічку", від якої вже зовсім скоро танцюватимуть кримські регіонали, 

говорячи про ефективність регіональної політики кандидата в президенти В.Януковича, який 

підписав закон про особливості інвестиційної діяльності в АРК. Загальний обсяг прямих 

іноземних інвестицій в економіку Криму з 1994 р. становив 1,54 млрд дол. За словами віце-

прем'єра Рустама Теміргалієва, з 2010 р. було інвестовано 500 млн дол., але 33% з них — це 

Кіпр. Тому, чесно сказав чиновник, не треба плекати ілюзій, все це реінвестиції з України й 

Росії.  

Як повідомила міністр економіки Криму Світлана Верба, станом на початок жовтня ц.р. 

у Криму реалізується 96 інвестиційних проектів, загальна вартість кожного з яких перевищує 

200 тис. дол. Найбільшими й найуспішнішими цього року міністерство називає 10 проектів у 

виноробстві, будівництві й вітроенергетиці. 

Простеживши структури власності, можемо сказати, що найбільші інвестиції цього року 

в Крим зробили російські олігархи. Зокрема, до проектів структур засновника НРБ Олександра 

Лебедєва належать будівництво винзаводу в Бахчисарайському районі в с. Віліне (ТОВ "Інвест 

плюс") та індивідуальних вілл в Алушті (вілла "Фуджія", ТОВ "Мигдальний гай").  
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До активів співзасновників "Лукойлу" Вагіта Алекперова й Леоніда Федуна в Криму 

цього року додасться друга черга готельного комплексу "Кримська Рив'єра" (Алушта, ТОВ 

"Кронос").  

Ще один великий проект російських бізнесменів — реконструкція готелю "Ялта-

Інтурист", новим власником якої став Союз "Марінс Груп", а бенефіціаром є Олександр 

Куликов (президент фонду союзу, генерал армії) і радник міністра внутрішніх справ РФ 

Анатолій Куликов.  

Шостий рядок у переліку великих інвестпроектів 2013 р. займає будівництво цементного 

заводу дочкою донецького "Альткому" — ТОВ "Альтцем" на базі Червонопартизанського 

родовища вапняків у Ленінському районі. 

Про проекти альтернативної енергетики, до яких кримський уряд був такий прихильний, 

— "сонце Клюєвих" і "вітер Близнюка" — у переліку топ-проектів Мінекономіки не згадується. 

Є тільки три ВЕС — кримські дочки французької "Філаса інтернасіональ" — Першотравнева, 

Холмогорська й Тургенєвська.  

Ось, у принципі, що Крим мав до одержання вистражданого закону про спецрежим 

інвестиційної діяльності, який розгубив по дорозі на підпис президента, по суті, головне. До 

цивілізованого ринку ще йти і йти, а дощечка кінчається... 

http://gazeta.dt.ua/internal/ide-bichok-hitayetsya-_.html 

Билетам запрещают дорожать  

Ирина Лопатина, "КоммерсантЪ" (Украина) 

В пятницу народные депутаты фракции "Батькивщина" зарегистрировали постановление 

о введении моратория на повышение цен на проезд в киевском коммунальном транспорте до 1 

января 2015 года. Напомним, КГГА в ноябре опубликовала проект распоряжения о повышении 

стоимости разового проезда в столичном метрополитене, наземном транспорте и городской 

электричке до 3 грн. Примерной датой введения новых тарифов чиновники называют середину 

января 2014 года. 

Один из авторов документа Владимир Яворивский пояснил, что дата 1 января 2015 года 

была выбрана, чтобы чиновники "могли подумать и, возможно, остановиться": "Эксперты 

говорят, что ежегодная сумма доходов от рекламы в метро составляет около 1 млрд грн, но 

легализуются из нее жалкие копейки! Не нужно воровать, следует лишь рационально 

использовать имеющиеся средства, тогда и тарифы не придется повышать". Господин 

Яворивский также сообщил, что в ближайшее время он инициирует создание временной 

следственной комиссии в Раде для расследования деятельности коммунальных транспортных 

предприятий Киева. Секретарь парламентского комитета по вопросам транспорта и связи 

Валерий Мошенский (внефракционный) считает, что тарифы следует оставить на прежнем 

уровне (от 1,5 до 2 грн): "Цены на энергоносители, металл и горючее у нас мировые, а зарплаты 

— африканские! Экономическая составляющая проблемы требует повышения, но я считаю, что 

это делать пока рано". 

В свою очередь заместитель главы КГГА Михаил Костюк отметил, что решение 

вопросов о повышении тарифов на столичный транспорт не входит в полномочия парламента. 

"Если не повысить тарифы, то нам придется и дальше брать огромные средства из городского 

бюджета, из-за чего пострадают другие бюджетные программы". Чиновник сообщил, что в 

начале декабря планируется проведение общественных слушаний при общественном совете 

КГГА по вопросу повышения тарифов. От их результатов зависит дата вступления 

распоряжения в силу: если поступит много замечаний, слушания придется провести повторно. 

Господин Костюк заверил, что стоимость проезда в маршрутках пока повышать не будут… 

http://www.kommersant.ua/doc/2351871 
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Інтернет-ЗМІ 

Европауза: Торопиться стоит медленно?  

ForUM 

Кабинет Министров Украины решил приостановить процесс подготовки к заключению 

Соглашения об ассоциации между Украиной, Евросоюзом, Европейским сообществом по 

атомной энергии и их государствами-членами. Уже на следующее утро, 22 ноября, весь Кабмин 

пришел в парламент, и премьер назвал причину паузы. 

«Это решение тяжелое, но единственно возможное при нынешней экономической 

ситуации, сложившейся в Украине… Оно продиктовано исключительно экономическими 

причинами и носит тактический характер», – заявил Азаров. Премьер подчеркнул, что 

правительство четко выполняло еврозадания. «На этом пути мы по общему определению 

прошли больше, чем за десятилетия», – отметил глава правительства. 

«Последней каплей стала позиция МВФ, изложенная в письме Кабинету Министров, 

которое получено 20 ноября. В частности, МВФ требует: предоставление кредита в размере, 

необходимом для погашения долгов самому МВФ, повышение почти вдвое коммунальных 

тарифов, заморозка зарплат, пенсий, социальной помощи на существующем уровне, 

существенное сокращение расходов бюджета, ликвидация льготного налогообложение для 

сельскохозяйственных производителей и др.», – рассказал он. 

Отдельное внимание в своем выступлении премьер уделил снижению кредитно-

рейтинговой позиции Fich. Главной причиной этого, по его словам, стала неурегулированность 

торгово-экономических отношений с РФ. Азаров подчеркнул, что для Украины стало 

актуальным возобновление нормальных отношений с РФ. «Как мы можем игнорировать факт, 
что страны ТС решили выключить режим свободной торговли с Украиной в случае подписания 

Ассоциации с ЕС?» – задался вопросом Азаров и добавил: «Мы предложили провести 

переговоры для урегулирования вопросов, которые вызывают противоречия, в трехстороннем 

формате при участии Украины, ЕС и России. Это очень важно в условиях продолжающейся 

мировой рецессии». По его словам, РФ уже дала согласие на проведение таких переговоров. Но 

очевидное условие для их проведения – переговоры должны состояться до подписания 

соглашения о зоне свободной торговли с ЕС. «Проведение переговоров даст возможность снять 

противоречия и продолжить двигаться определенным стратегическим путем без 
катастрофических потерь для экономики и граждан нашей страны», -– добавил он. 

Почему была взята пауза, ForUm спросил у политиков и экспертов: 

Александр Ефремов, глава фракции Партии регионов в Верховной Раде Украины: 

– Я с трибуны ВР не единожды выступал в течение многих месяцев и говорил о рисках 

для нашего государства, если мы идем по пути евроинтеграции. Больше чем полгода назад 

начал говорить, что если мы не сделаем соответствующие выводы, не договоримся с нашими 

европейскими партнерами по компенсаторам, то в конечном итоге наша экономика не 

выдержит. Мои выступления базировались на данных правительства. Просто эти материалы 

необходимо читать каждому и делать выводы. 

Просмотрите выступления премьер-министра Николая Азарова. Он постоянно 

предупреждал о рисках. Мы разговаривали с нашими партнерами с ЕС по поводу интеграции 

по примеру Польши. Интеграции Польши предшествовало списание всех внешних долгов, если 

не ошибаюсь, 75 млрд долл. А потом был еще дан стабилизационный кредит, чтобы 

предприятия могли перейти на европейские стандарты. Но когда мы начинаем поднимать такой 

вопрос, то нас почему-то даже не слышат. Мы не получаем ни одного ответа по совершенно 

справедливым вопросам, которые задают любые государства. 

Вы же (Евросоюз. – Ред.) получаете огромный рынок Украины. А мы что? У нас 

огромные потери, поскольку наш северо-восточный партнер (РФ. - Ред.) занял такую позицию. 

И какие компенсаторы, кроме того, что МВФ прислал 20-го числа письмо? Кстати, свою 

подпись в свое время поставила Тимошенко, соглашаясь на эти требования МВФ, что мы 
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должны в два раза повысить коммунальные платежи, заморозить выплату зарплат и соцвыплат. 
А также давайте мы еще заморозим компенсацию сельхозсектора – которая, кстати, 

осуществляется в Европе – и похороним еще и его. И мы должны с этим соглашаться?! Людям 

нужно открыто сказать, что происходит. Мы это и делаем. Мы в карманах ничего не носим, 

ничего не таим. 

Мы сегодня сказали: давайте остановимся, осмыслим ситуацию. Мы слишком быстро 

шли. И сегодня надо просто привести в порядок свои дела. 

Я все же надеюсь, что Украина – центр Европы – будет европейским государством, 

которое выстроит свою жизнь так, как этого хотят люди. И мы продвигаемся по этому пути. За 

последнее время произведено очень много действий. И если нам удастся решить эти спорные 

проблемы, которые есть сегодня в экономических взаимоотношениях, как мне видится, в 

дальнейшем будет все хорошо. А если мы позволим с первого дня нами управлять, нами 

помыкать – тогда могут быть большие проблемы. Тогда с нами в перспективе никто считаться 

не будет. И голос Украины не услышат. 

Владимир Олейник, глава рабочей группы по подготовке законопроекта «О 

прокуратуре», член временной рабочей группы по наработке законопроекта о лечении 

осужденных за рубежом: 

– Евроинтеграцию никто не останавливал. Хочу напомнить, что курс Украины закреплен 

законом «Об основных принципах внутренней и внешней политики». За внешний курс отвечает 

Президент Украины – это его компетенция. 

Кабинет Министров не меняет внешний курс, и у него даже права такого нет. Об этом 

четко сказал премьер-министр Украины. Но к компетенции правительства относится экономика 

Украины, наполнение бюджета, выполнение всех обязательств и т.д. Кабмин, проанализировав 

ситуацию, подал сигнал, что необходимо срочно приостановиться, чтобы разобраться в 

возникших проблемах. Подчеркиваю – приостановиться. 

Помните, что заявила РФ? Она сказала: будут проблемы. И мы их уже увидели. А что 

еще сказала РФ: если вы подпишете (Договор об ассоциации и ЗСТ с ЕС. – Ред.), будут еще 

больше проблемы. То есть мы потеряли сегодня 25% товарооборота, а если они, а также каждая 

страна Таможенного союза введут санкции по отношению к нашим товарам, то мы окажемся в 

еще более серьезном экономическом кризисе. Будет безработица, невыплата пенсий, зарплат и 

т.д. 

Поэтому нужно срочно провести консультации в двух направлениях. С РФ: что это за 

политика, не отвечающая требованиям ВТО. И тут европейцы должны бы слово сказать. 

Напомню, Россия и США выступили гарантами – когда Украина отказалась от ядерного оружия 

– что не будет осуществляться ни политическое, ни экономическое давление на Украину. Что 

это такое! Почему гаранты не вступают в переговорный процесс! 

Своим партнерам по ЕС мы честно сказали: попытайтесь помочь нам получить кредит 

МВФ, но те условия, о которых идет речь, базирующиеся на обязательствах, взятых премьер-

министром Юлией Тимошенко в 2008 году, нами не воспринимаются. Как только мы 

заморозим соцвыплаты, зарплаты и повысим тарифы, люди сразу же выйдут на улицы. Кому 

это надо?! Европе? Украине? Кому? Поэтому сейчас идут консультации. Думаю, они состоятся 

на очень высоком уровне. Алгоритм будет найден. И то, что позиция Украины прагматичная, – 

это правильно. 

А людям посоветую не спешить верить тем, кто заявляет о конце евроинтеграции. 

Вспомните, сколько раз «ставили крест» на процессе: не один и не два. Европарламент продлил 

миссию Кокса и Квасьневского. И министры иностранных дел стран ЕС сказали, что решение 

по Украине будет приниматься на саммите в Вильнюсе. То есть они имеют представление о 

сложностях Украины. Если уже канцлер Германии Меркель признала и сказала: да, такие 

проблемы есть! Но признание проблем и их решение – это разные вещи. Мы просим о 

конкретике. В декабре у нас будут проблемы, и мы должны знать, на что рассчитывать. 

Также советую прислушаться к аргументам и не спекулировать ими, особенно это 

касается оппозиции. Если лидеры оппозиции считают, что у нас все хорошо, так почему с 
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трибуны ВР они говорят: в бюджете проблемы, может быть дефолт?.. И если они считают, что 

нам нужно выполнить условия МФВ, пусть скажут людям, что поддерживают обязательства 

Тимошенко поднять тарифы, заморозить пенсии и зарплаты. Это будет честная и четкая 

политика. И разница между оппозиций и властью действительно большая. Ведь власть отвечает 

за реальную ситуацию, а оппозиция – только обсуждает ее. 

Иван Божков, советник президента компании «Мотор Сич»: 

– Новая ситуация выгодна машиностроителям Украины: все же их главный рынок сбыта 

– это СНГ, это Восток, развивающиеся страны. Европа не закупает нашу продукцию, хотя мы 

предлагали практически всем странам. Причем недавно поляки в частной беседе мне сказали: у 

вас немало конкурентоспособной техники, но в Европе она не нужна, ей бы свою куда-то 

девать. Вот в этой фразе во многом выражены реальные и понятные интересы тамошнего 

бизнеса. Поэтому «европауза» вполне логична и полезна. 

Дмитрий Выдрин, политолог: 

– 21 ноября весь мир впервые услышал голос Украины на геополитической арене. 

Решение правительства сделать паузу в евроинтеграции было логичным и предсказуемым. 

Честно говоря, я вчера впервые услышал голос украинской власти на геополитической 

арене. Мы всегда молчали и кивали головой, за нас говорили, что хорошо, а что – плохо. Легко 

жить либо под кнутом, либо под пряником, не спрашивая, за что кнут, а за что – пряник. 

Подобное решение украинских властей стало полной неожиданностью для Европы. 

Впервые спросив, а что нам за это будет, как нам компенсируют п 

http://www.for-ua.com/comments/2013/11/23/160051.html 

Лидеры оппозиции попытались пробиться в заблокированный "Беркутом" 

Кабинет министров  

Остров 

Лидеры оппозиции Арсений Яценюк, Виталий Кличко и Олег Тягнибок возглавили 

штурм Кабинета министров, - сообщает корреспондент "ОстроВа".  

Вместе со сторонниками евроинтеграции они требуют отставки правительства Николая 

Азарова. Вместе с протестующими лидеры оппозиции пытаются зайти в Кабмин.  

Ранее сообщалось, что А.Яценюк вместе с супругами Луценко должны были посетить 

осужденную экс-премьера Юлию Тимошенко в Харькове.  

Яценюк сообщил, что не полетел в Харьков из-за проблем с авиасообщением: 

харьковский аэропорт не принимает самолеты.  

Как отмечает корреспондент "ОстроВа", количество "Беркута" под зданием 

правительства постоянно растет. 

http://www.ostro.org/general/politics/news/431751/ 

Віталій Кличко закликав громадян України прийти на Європейську площу  

РБК-Україна 

Лідер партії "Удар" Віталій Кличко закликав громадян України сьогодні о 18:30 прийти 

на Європейську площу з тим, щоб підтримати мітинг щодо руху України в Європу. Про це він 

сказав у коментарях журналістам під стінами Кабміну, передає прес-служба партії. 

Кличко нагадав, що вимоги учасників акції протесту незмінні. Зокрема, це відставка 

уряду Азарова за зраду національних інтересів, проведення позачергового засідання Верховної 
Ради для ухвалення необхідного пакету євроінтеграційних законів та підписання Президентом 

України Віктром Януковичем угоди про асоціацію з ЄС. 

Лідер "Удару" також наголосив, що опозиційні сили та громадські організації і надалі 
будуть координувати свої дії для того, щоб донести позицію українців і щоб угода була 

підписана. 
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"Водночас ми звертаємося до європейських політиків не зачиняти двері євроінтеграції 
для України. Із заяв багатьох європейських політиків ми можемо сказати, що Європа 

зацікавлена в євроінтеграції України. Двері не зачинені, а від нас залежить, чи буде Україна 

частиною Європи", - зазначив Кличко. 

http://www.rbc.ua/ukr/news/politics/klichko-prizval-grazhdan-ukrainy-segodnya-v-18-30-

priyti-na-evropeyskuyu-25112013114700 

Ганна Герман: «Соглашение об ассоциации с Евросоюзом будет подписано»  

Inpress  

После приостановки правительством Украины подготовки к Ассоциации, в украинском 

обществе активизировались дискуссии на тему евроинтеграции. В стране проходят митинги, на 

которых часто звучат противоположные мнения. Ведутся дискуссии на тему экономической 

оправданности и исторической справедливости вектора развития украинского государства. 

Вместе с тем, руководство страны от своих приоритетов не отходит и курса не меняет. Страна 

по-прежнему держит курс на Европу, а вынужденная пауза в подготовке к Ассоциации лишь 

краткосрочная мера, обусловленная экономическими факторами. 

Народный депутат от Партии регионов, советник Президента Анна Герман утверждает, 
что альтернативы европейскому выбору у Украины нет. 

«Такой путь мы все вместе выбрали, и президент Украины во всех своих заявлениях 

всегда это подтверждал», - сказала Герман, передает Обозреватель. 

Советник главы государства всегда верила и сегодня тоже убеждена, что Соглашение об 

ассоциации с Европейским союзом будет подписано. 

«Я также убеждена, что Европа и мир понимают, как трудно Украине под давлением 

России идти в Европу. Думаю, что лидеры европейских государств и Украины сядут за стол 

переговоров, и поддержка для помощи экономике Украины будет увеличена», - отметила она. 

Анна Герман считает, что Украина должна сохранить рабочие места, предприятия, 

основное производство и социальную защиту граждан – без этого дорога в Европу невозможна. 

«Я верю в последовательность и мудрость президента Украины и мировых лидеров, 

которые понимают важность европейского места Украины на политической карте мира», - 

подчеркнула она. 

«Я приветствую высокую сознательность украинских граждан, особенно студенчества, 

которые так искренне беспокоятся о будущем нашей родной земли», - сказала Герман. 

Напомним, 21 ноября Кабинет Министров Украины распорядился приостановить 

процесс подготовки к заключению Соглашения об ассоциации между Украиной, Евросоюзом, 

Европейским сообществом по атомной энергии и их государствами-членами. 

Постановление принято в интересах национальной безопасности Украины, с целью 

более детального изучения и наработки комплекса мероприятий, которые Украина должна 

выполнить для восстановления объемов и направлений торгово-экономических отношений с 

Российской Федерацией и другими странами СНГ. 

22 ноября, выступая с трибуны Верховной Рады, премьер-министр Николай 

Азароврешение Кабмина приостановить подготовку к подписанию Соглашения об ассоциации 

с ЕС связал с крайне жесткими условиями предоставления кредита Международным валютным 

фондом (МВФ). 

Он подчеркнул, что решение правительства страны о приостановке подготовки к 

подписанию Соглашения об ассоциации с ЕС носит тактический характер, оно вызвано 

сложившейся экономической ситуацией. 

Вечером 22 ноября милиция вынужденно демонтировала палатки участников 

«евромайдана». 
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Активисты установили три палатки, несмотря на то, что, согласно решению Киевского 

окружного админсуда, установление малых архитектурных форм в центре города до 7 января 

следующего года запрещено. 

Президент Украинского аналитического центра Александр Охрименко считает, что у 

сегодняшнего «майдана» нет цели, в то время как в 2004-м она была и имела название 

«Ющенко — президент». 

Слабо верит в успех нового «майдана» и политический эксперт Владимир Цыбулько. Он 

считает, что «майдан» уже давно используется политическими силами как политтехнология. 

Цыбулько также обращает внимание, что украинцы уже грамотные, так как осознали, 

что кто-то постоянно использует их протест в свою пользу. 

http://inpress.ua/ru/politics/20662-sovetnik-prezidenta-alternativy-evropeyskomu-vyboru-net 

Блоги 

Сергій Терьохін: Про яйця  

Українська правда 

Яйца бывают разными. Большими или незначительными. Дорогими или не очень, 

особенно когда портятся. Хотя не факт, ведь китайцы ценят протухшие яйца. Может, поэтому 

китайцы любят коммунистов? 

Со временем некоторые яйца лишь набирают в цене. Например, яйца Фаберже. 

В философском смысле яйцо служит примером логического парадокса – кто первым 

появился: птица или яйцо? С одной стороны, для появления курицы необходимо яйцо, с другой 

- для появления яйца нужна курица. В общем, перечитайте Аристотеля. 

Иногда яйцо становится твёрдым тупым предметом. Но, это другая,  абсолютно  

неактуальная история. 

К чему я тут вспомнил о  яйцах? Сами потом поймёте. 

*** 

Смотрите, на этой неделе Рада должна решить, что делать с тремя законами, которые 

откроют путь Украины в семью европейских наций. 

1) Первый  - закон о прокуратуре. 

*** 

Напомню, что прокурор был придуман для того, чтобы выступать от имени общества в 

защиту  интересов такого общества. Прокурор является своеобразным адвокатом общественных 

интересов и в судебном процессе должен иметь равные права с адвокатом (защитником) 

человека, которого обвиняют в нарушении интересов общества. 

*** 

К сожалению, де-факто не существует никакого равенства между прокурором и 

адвокатом. Зарплата прокурору платится за счёт плательщиков налогов, а гонорар адвоката – за 

счёт лица, что выступает против прокурора. Возникает явный перекос. 

*** 

Кстати, зарплата судьи, который в теории должен беспристрастно вынести приговор, 

платится из одного источника с зарплатой прокурора. Может быть, поэтому большинство судей 

и прокуроров предварительно договариваются между собой о содержании судебного решения? 

Может поэтому сейчас оправдальных решений меньше, чем при Сталине? 

*** 

Напомню, что сегодня прокурор может по своей инициативе в порядке общего надзора 

дать задание ментам влезть в Ваш дом, перевернуть с ног на голову Вашу квартиру. 
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Если после обыска Вы не досчитались своей заначки или крестика ребёнка, купленного 

для купели, то знаете, к кому потом Вы должны обратиться? Правильно, в милицию, которая 

Вас перенаправит к такому же прокурору. Тупик, не правда ли? 

*** 

Теперь давайте поразмыслим, кто такой генеральный прокурор в Украине. Он 

назначается президентом Украины при согласии Рады и увольняется президентом Украины без 
согласия Рады. Поэтому генпрокурор – простой мальчик на побегушках у президента. 

В свою очередь генпрокурор назначает всех иных прокуроров нашей страны. То есть все 

прокуроры Украины - простые мальчики на побегушках  у Генпрокурора, который в свою 

очередь на побегушках у президента.  Такой себе прокурорский дом, который построил Джек. 

Теперь представим, что в состоянии тяжёлого бодуна, после охоты в сворованном 

Сухолучьи, президенту не понравилась тарелка с пшонкой,  разбавленной кровью убитого ним 

оленя. "Уберите пшонку" - командует нетрезвый президент, - "дайте сала". И что ж? Неужели 

пшонку заменят на сало, тем самым вызвавши восторг жителей Львова? Да ладно, это глупая 

шутка, которая имеет грустный конец. 

Упростим. Какой-то генпрокурор, допустим, берёт взятку. Скажите, а кто может открыть 

уголовное дело против президента? Честный милиционер, которого уволят щелчком пальцев 

министром внутренних дел, или честный прокурор, которого уволит генпрокурор? А кто может 

арестовать Генерального прокурора?     

*** 

Представим, что президент рассердился на премьер–министра, секретно его убил и 

сделал из него фрикадельки. Думаете ерунда? Не верно. Именно так расправлялся с 

оппонентами президент Заира Сесека Мабуту Сека, который каннибалил печёнку политических 

оппонентов под любимым соусом.   

А чем, собственно, президент отличается от Мабуту (кроме цвета кожи)? Такой же 

жадный, наглый и самовлюблённый (мне так оценочно кажется). Хотя, наш, наверняка, 

предпочитает крови политических противников винтажное вино из Бордо, а их печёнку –  

гусиному фуа-гра. 

В этом случае уголовное дело против президента должно быть открыто генеральным 

прокурором. Но мы же помним, что генпрокурор может быть уволен президентом щелчком 

пальцев. 

Как Вы думаете, какова вероятность открытия уголовного дела генпрокурором против 

президента? Ответ риторичен.    

*** 

Смотрите, Председатель ВР Рыбак сказал, что мол именно оппозиция "заспамила" 

проекты непомерными правками. Но, к закону о прокуратуре мы оставили лишь 10 ключевых 

замечаний, согласованных с Венецианской комиссией. И для чистоты эксперимента сняли 

другие 200 с лишним правок. Важных, но не настолько, чтобы рисковать вступлением Украины 

в Ассоциацию с ЕС.  

Парадокс,  но до сих пор не сняты 360 с лишним правок к проекту о прокуратуре, 

внесенных от имени нардепов от Регионов и  коммунистических сателлитов. Ладно, посмотрим, 

что станется в этом ноябре. 

Поэтому, нечего на зеркало пенять, коли рожа крива, уважаемый Председатель. 

(2) Второй - закон о выборах.  

Ради Бога,  первые серьёзные выборы случатся в 2015 году. Поэтому нам всё равно, что 

случится в этом законе. Конечно, кроме очередных хамских предложений, вроде миллиарда 

гривен, затраченных на видеокамеры, которые через год пропали. 

Естественно, мы посмотрим, что будет делаться на 5 мажоритарных округах, где 

очевидными лидерами являются представители оппозиции.      

(3) Третий - закон о Тимошенко. 
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Смотрите, мне бы лично хотелось, чтобы Тимошенко принимала участие в открытых 

президентских выборах 2015 года.  Пусть люди сделают свой осознанный выбор. Иного 

харизматического лидера, который бы составил конкуренцию Януковичу, сейчас попросту нет. 

Чтобы это случилось, Юлю нужно выпустить из застенков. Как же выпустить, она же 

воровка, можете возразить. Тогда по Вашей логике нужно предварительно посадить Януковича 

и всю его семейку, а также тех, кто нагрелся на ЕВРО-12, приватизации и российском газе. В 

общем,  сделать для всех равные стартовые условия перед президентскими выборами 2015 года.   

Но, Янукович не в тюрьме, а Тимошенко в ней. Нельзя "дважды не судимого" 

сравнивать с единожды "осуждённой". Нельзя сравнивать мужчину, что по утрам прыгает по 

пенькам, с женщиной, которая полтора года прикована к постели. Подозреваете, что 

симулирует? Ага, попробуйте полтора года симулировать под милицейскими камерами. Не 

слабо? 

Кстати, некоторые наши оппозиционные побратимы предложили не учитывать срок 

лечения за рубежом в общем сроке ограничения свободы гражданина. Это неправильно и 

попросту гадко.   

Тимошенко должна стать свободной и на равных участвовать с Януковичем в 

президентских выборах.     

Единственно, что может спасти Януковича от поражения и позволит ему навсегда 

остаться в истории Украины, это стать первым президентом, который привёл Украину в 

Европейский дом.   

Если же Янукович проиграет следующие выборы, то я верю, что он запомнится в 

истории Украины как президент Украины, который добровольно и без истерик передал свой 

пост всенародно выбранному наследнику.  Как в свое время скрепя сердцем сделали Кучма и 

Саакашвили.   

Чуть не забыл, заметка то о яйцах! 

Так вот, мои дорогие оппоненты. Будьте мужественными, не бойтесь поражений, в том 

числе от утончённо жестких женщин. Ато про Вас напишут анекдот: "У него была редчайшая 

профессия. Он работал натурщиком у Фаберже..." 

Я верю, что сначала Украина войдёт в ассоциацию с Европейским Союзом, а после – 

станет его полноправным членом. Когда это станется, не знаю. Но верю, что мои дети и внуки 

будут свободно ездить от восточной границы Украины до западной границы Европейского 

континента. Включая острова.    

http://www.pravda.com.ua/columns/2013/11/21/7002602/ 

Анатолій Гриценко: «Єдина мета Європейського Майдану»  

корреспондент.net 

Віддамо належне мужності наших співвітчизників, які вийшли на Майдани по всій країні 
- тисячами, сотнями, а в деяких містах десятками людей. Тим більшу треба мати мужність і 
глибину переконань, коли на площі не десятки тисяч однодумців і ще й навколо вороже 

оточення! 

Від нашої родини на Майдан вийшли три покоління - батьки, діти і онуки, від 66 до 15 

років:) 

Мета і вимога Майдану - змусити Януковича підписати Угоду з Євросоюзом у Вільнюсі 
28-29 листопада. Ця вимога є головною і вона має бути єдиною! 

Яким чином Янукович цю вимогу виконає - сам скасує розпорядження Кабміну, скличе 

для цього РНБО, відправить Азарова у відставку, чи взагалі проігнорує оте рішення Кабміну як 

нікчемне і прийняте з перевищенням повноважень Уряду - то вже його проблеми і його тактика, 

що має другорядне значення. 
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Головну вимогу Майдану - підписання Угоди з Євросоюзом - недоцільно розмивати 

іншими, нехай і важливими, але все ж, порівняно з Вільнюсом, другорядними гаслами й 

закликами. Майдан - Європейський, і цим визначенням усе сказано! 

З Майдану варто прибрати усі партійні прапори - залишити лише Державний прапор 

України і прапор Євросоюзу. Адже люди відкинули розчарування, зневіру, здолали страх і 
вийшли на Майдан за себе і своє європейське майбутнє - не за партії вони вийшли і не на 

підтримку депутатів чи кандидатів (у депутати чи президенти). Щирий поклик і громадянську 

позицію людей треба шанувати і жодним чином не змарнувати заради чиїхось партійних чи 

особистих намірів і планів. 

Доки шанс на успіх у Вільнюсі залишається, навіть якщо цей шанс не надто високий, 

Майдан не варто втягувати у ззовні ефектні, але по суті неефективні й потенційно небезпечні 
сутички з Беркутом навколо державних установ. 

Я переконаний, що Україна свій шанс ще не втратила - Євросоюз триматиме для нас 

двері відчиненими, аж до самого початку саміту 28 листопада. І проявлена на Майдані і 
Майданах тверда проєвропейська позиція українців у цей період - є вкрай важливою. 

http://blogs.korrespondent.net/celebrities/blog/gritsenko/a125371 

Телебачення і радіомовлення 

В четверг правительство без предупреждения решило приостановить процесс 

подготовки к подписанию Соглашения об ассоциации с Европейским Союзом  

ТРК "Украина", События недели 

Андрей ДАНИЛЕВИЧ, ведущий: На этой неделе в украинский политический лексикон 

вернулось слово «майдан», правда, без оранжевых тонов и с приставкой «евро». Символично – 

слово вернулось накануне девятой годовщины того майдана. В четверг правительство без 
предупреждения решило приостановить процесс подготовки к подписанию Соглашения об 

ассоциации с Европейским Союзом. Это случилось в крайне напряженной обстановке: Рада 

один за другим проваливала голосования по законопроектам о лечении Тимошенко за рубежом. 

Кокс и Квасневский убеждали украинскую власть выполнить обещание и не срывать 

подписание соглашений в Вильнюсе. Штефан Фюле на всех парах несся в Киев, видимо, 

поверив обещаниям и рассчитывая, что все случится. Даже Виктор Янукович во время визита в 

Вену в этот момент убеждал, что Украина шла м продолжает идти путем евроинтеграции. И вот 

Николай Азаров подписал вот это. Цитата. 

Из распоряжения Кабинета министров от 21 ноября 2013 года: «…С целью принятия мер 

по обеспечению нацбезопасности, более детального изучения и обработки комплекса мер, 

которые осуществить для восстановления утраченных объемов производства и направлений 

торгово-экономических отношений с Российской Федерацией и другими государствами – 

членами СНГ – приостановить процесс подготовки к подписанию Соглашения об ассоциации 

между Украиной, с одной стороны, и ЕС, с другой стороны». 

Андрей ДАНИЛЕВИЧ, ведущий: Это распоряжение произвело эффект ядерного взрыва. 

Это как марафонец, останавливающийся за метр до финиша. Мол, я пока посижу, а финиширую 

когда-нибудь потом. О реакции политиков – чуть позже. А сейчас о реакции украинцев. Вот, 

например, что писали премьеру на его странице в «Фейсбуке». 

Елена ВАКУЛЕНКО, цитата: «Спасибо вам, Николай Янович, так держать! Никогда 

никто так не боролся и не отстаивал наш народ!». 

Lesia Sluzhnska: «Чому ви так розчарували таку кількість українців?». 

Ulka Chtpiuk: «То, виходить, ви вже у Європу не ідете? Ну тоді ми без вас». 

Андрей ДАНИЛЕВИЧ, ведущий: Писали и пожежче, но это не для эфира. Так вот 

буквально через пару часов на майдане начался стихийный митинг сторонников 

евроинтеграции. К 11-ти вечера в четверг на главной площади страны собрались около тысячи 
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человек. Тут же появились автобусы с силовиками, и было несколько напряженных моментов. 

Митинги в поддержку европейского выбора Украины прошли по всей стране и не только. За 

ассоциацию Украины и ЕС выступают во многих европейских и американских городах. И вот 

интерактивная карта. Получается, за евроинтеграцию митингует вся страна – евромайданы 

проходят практически во всех областных центрах, а еще в Варшаве, Праге, Будапеште, Милане, 

Париже, Брюсселе, Лондоне, Осло, Стокгольме и в Соединенных Штатах – Чикаго, Кливленде 

и в Вашингтоне. Майдан в Киеве не расходится уже четвертые сутки. Сначала все проходило 

мирно, но сейчас есть факты столкновений между теми, кто за и кто против евроинтеграции. А 

также есть информация о применении слезоточивого газа. И вот что происходило в Николаеве в 

ночь с пятницы на субботу – там милиция попыталась силою разогнать митинг. 

(Видео происходящего в Николаеве). 

Андрей ДАНИЛЕВИЧ, ведущий: Итак, это был Николаев. А вот что сегодня 

происходило в Киеве. Это улица Грушевского возле здания правительства несколько часов 

назад. Тут столкнулись сторонники евроинтеграции и бойцы спецназа. Вот картинка. 

(Видео происходящего в Киеве, на улице Грушевского). 

Рішення уряду стало повною несподіванкою для простих мешканців країни і для 

українських політиків  

ICTV, Факти тижня 

Оксана СОКОЛОВА, ведуча: Рішення уряду стало повною несподіванкою для простих 

мешканців країни і для українських політиків, але особливо – для європейців. Єврокомісар з 
питань розширення ЄС Штефан Фюле висловив глибоке розчарування і скасував свій візит до 

України, слідом за ним - Держсекретар США Джон Кері, якого Київ чекав у грудні. Ну а 

загалом новина про те, що уряд вирішив призупинити підготовку до саміту у Вільнюсі, без 
перебільшення, спричинила ефекти вибуху. Далі про це Олександр Візгін. 

Олександр ВІЗГІН, кореспондент: Кінець євроінтеграції чи тактична пауза? Незграбність 

Європи чи перемога Кремля? Експерти в Україні, Росії та Європі губляться в оцінках. Рішення 

уряду про зупинку перед фінішем, схоже, стало несподіванкою і для української опозиції, і для 

частини провладної фракції, і для західних політиків. Того ж дня Олександр Кваснєвський в 

серцях заявив, що у Вільнюсі нічого підписано не буде, а місія згортає роботу. Щоправда, 

пізніше, після зустрічі із Тимошенко, він передумав. Фактично одразу після повідомлення з 
Кабміну Штефан Фюле скасував екстрений візит до Києва. Згодом розчарування висловили у 

Європі та США. Наступного дня пояснювати свої дії до парламенту прийшов уряд майже у 

повному складі. Опозиція зустріла міністрів із криками «Ганьба!». 

Микола АЗАРОВ, прем’єр-міністр України: «Послухайте! Орать вы всегда можете!». 

Олександр ВІЗГІН, кореспондент: Втім опозиція слухати не стала. Натомість назвала 

рішення уряду про відмову у підписанні Угоди з ЄС державною зрадою і внесли проект 
постанови про відставку Кабміну, а також пригрозила Президенту імпічментом. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, лідер фракції ВО «Батьківщина»: «Президент, уряд і Верховна Рада 

України порушили закон, порушили Конституцію, і саме важливе – порушили волю більшості 
народу України – підписати угоду з Європейським Союзом». 

Олександр ВІЗГІН, кореспондент: У більшості євроінтеграційний тайм-аут пояснили 

кризою в економіці. Мовляв, Росія вже закрутила нам торговельні гайки, а Європа не 

запропонувала адекватної компенсації. 

Олександр ЄФРЕМОВ, лідер фракції Партії регіонів: «Остановился практически 

машиностроительный комплекс, остановилось вагоностроение, не работает судостроение, 

проблемы начались в авиастроении и так далее и тому подобное». 

Олександр ВІЗГІН, кореспондент: Україна, за словами депутатів більшості, сподівалася 

на компенсацію частини втрат від ЄС, але нічого не отримала. Останньою краплею став лист 

від МВФ із неприйнятними пропозиціями для отримання кредиту. 
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Олександр ЧАЛИЙ, Держсекретар МЗС України з питань євроінтеграції (2001-20003 

рр.): «Ключовою емоційною точкою була заява МВФ, яка відбулася напередодні, - у середу, 

мені здається, - у якій було чітко сказано, що сам факт підписання і транш МВФ ніяк не 

пов’язані». 

Олександр ВІЗГІН, кореспондент: А без зовнішніх запозичень в умовах економічного 

тиску Росії країні загрожував би дефолт. 

Кость БОНДАРЕНКО, голова правління Інституту української політики: «почалася 

криза, кризове явище, і, відповідно, в даних умовах в уряді вважають, що недоцільно 

підписувати угоду, оскільки вона може стати каталізатором ще більш негативних процесів в 

українській економіці». 

Олександр ВІЗГІН, кореспондент: Водночас інші політологи дивуються, чому урядовці 
розгледіли небезпеку лише на цьому тижні. І роблять висновок: в останній момент Росія 

запропонувала кращі умови. 

Сергій ТАРАН, політолог: «Пропозиції від Росії, яка, очевидно, полягає у тому, що 

гроші дадуть, але реформ, які написані в Угоді про асоціацію, робити не треба». 

Олександр ВІЗГІН, кореспондент: Ціною відмови Києва і підписання угоди опозиція 

називає вигідний кредит від Росії на 20 мільярдів доларів і зниження вартості газу. Відомий 

російський опозиціонер Борис Немцов про цифру у 20 мільярдів не чув, але гадає – без 
шантажу Кремля не обійшлося. 

Борис НЕМЦОВ, російський опозиціонер, (телефоном): «Очевидно, что у России есть 

огромные рычаги влияния на экономику Украины. Россия является крупнейшим торговым 

партнером Украины, обгоняя Евросоюз. И Путин, по всей видимости, сказал, что введет 

санкции экономического характера, которые неминуемо приведут к экономическому кризису – 

к девальвации гривны, к росту цен, к потере рабочих мест на Украине». 

Олександр ВІЗГІН, кореспондент: Про шантаж Росії як вирішальний чинник рішення 

Києва призупинити підписання асоціації заговорили і керівники ЄС. Ангела Меркель навіть 

пообіцяла поговорили про тиск Кремля на Україну з Володимиром Путіним. 

Ангела МЕРКЕЛЬ, канцлер Німеччини: «Членство різних країн у Східному партнерстві 
та перспектива підписання угоди про асоціацію з Євросоюзом з російського боку приймається 

як направлене проти Росії». 

Олександр ВІЗГІН, кореспондент: Російський Президент звинуватив у тиску та шантажу 

на Київ, навпаки, ЄС. Європейські експерти та змі називають три причини української зупинки 

на марші: крім тиску Кремля, це слабкість української економіки і слабкість самої Європи, у 

якої немає узгодженої стратегії щодо України. 

Павел ЗАЛЕВСЬКИЙ, депутат Європарламенту: «ЄС мав запропонувати Україні 
програму компенсації імовірних втрат, розробити програму реформ, яку б підтримали МВФ і 
Всесвітній банк. Простіше кажучи, ми не запропонували жодних пряників українському 

уряду». 

Олександр ВІЗГІН, кореспондент: Реакція європейських керівників на те, що відбулося у 

Києві, пройшла три етапи – шок, категоричне заперечення і пом’якшення позиції. Вчора 

Штефан Фюле заявив, що ЄС двері не зачиняє, і якщо у Вільнюсі асоціацію не підпишуть, то її 
можуть підписати на початку наступного року – на саміті Україна – ЄС. 

Кость БОНДАРЕНКО, голова правління Інституту української політики: «Західні 
політики і наші політики сказали, що, в принципі, точку неповернення не перейдено, і. 
відповідно, кожна сторона може ініціювати і продовжити процес переговорів». 

Олександр ВІЗГІН, кореспондент: У п’ятницю із листом до Президента звернулася Юлія 

Тимошенко, у якому написала, що готова заради асоціації пожертвувати своїм звільненням. Але 

не той час це питання вже не було першочерговим на порядку денному Києва і Брюсселя. 

Юлія ТИМОШЕНКО, екс-прем’єр-міністр України, (уривок з листа): «Якщо ви 

приймете рішення на РНБО – підписувати угоду, я в той же день звернуся до європейських 
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лідерів із проханням підписати угоду без виконання частини критеріїв, у тому числі, які 
стосуються мого звільнення». 

Олександр ВІЗГІН, кореспондент: Тим часом сотні тисяч українців відкладати мрію на 

пізніше не збиралися: в Україні з четверга проходять євромайдани. Причому звичайні 
громадяни тут випередили політиків: люди збиралися через повідомлення у соцмережах. У 

Києві вже вночі із четверга на п’ятницю на майдан прийшло понад півтори тисячі людей. 

Олександр СОЛОНТАЙ, експерт Інституту політичної освіти: «Подивіться, скільки 

активних людей! Наше суспільство точно не пасивне!». 

Олександр ВІЗГІН, кореспондент: В цей же день київська влада вирішила встановлювати 

на цьому місті ялинку і передноворічні кіоски. Без сутичок із міліцією не обійшлося. У 

Миколаєві п’ять сотень «беркутівців» намагалися відтіснити таку ж кількість активістів. У 

Донецьку мітингувальники розділилися на тих, хто за рішення уряду і тих, хто проти. 

Найбільше прихильників євро вибору зібралося у п’ятницю у Львові – близько 10-ти тисяч, 

переважно молодь. 

Андрій САДОВИЙ, міський голова Львова: «Сьогодні вирішується доля наших дітей, 

наших внуків. Це надзвичайно важливо! Це історичний шанс! Ми бачимо рівень життя, який 

сьогодні є в громадян в Європейському Союзі, і ми бачимо рівень життя, який сьогодні є в нас. 

Ми хочемо змін!». 

Олександр ВІЗГІН, кореспондент: Мітинги солідарності з українцями пройшли у 

багатьох європейських столицях, США і навіть Південній Кореї. Головне гасло – «Брюссель, не 

здавай Україну!». Сьогодні у Києві проводить народне віче українська опозиція. Понад сто 

тисяч людей зібралося на Хрещатику та Європейській площі, щоб сказати «так» Європейському 

Союзу. Він же вимагає підписання Угоди про асоціацію у Вільнюсі. Свій майдан на 

Михайлівській площі зібрали противники підписання асоціації. Чи вплине картинка з 
українських євромайданів на владні рішення у Києві та Брюсселі, стане зрозуміло вже 

найближчим часом. 

Олександр ЧАЛИЙ, Держсекретар МЗС України з питань євроінтеграції (2001-20003 

рр.): «Якщо будуть запропоновані Україні конкретні пропозиції щодо пакету фінансової 
допомоги, якщо навіть парламент не встигне прийняти відповідні два закони, оскільки один 

закон уже прийнятий, то сигнали, які ідуть з Брюсселя, показують, що навіть при цих умовах 

може бути підписана угода». 

Олександр ВІЗГІН, кореспондент: Президент України поки не робив публічної заяви про 

відмову підписання асоціації. Остаточне рішення – за радою нацбезпеки та оборони, яка має 

зібратися наступного тижня. 

На акцію опозиції «За європейську Україну!» зібралося понад 100 тисяч людей  

Телеканал новин "24" 

Кореспондент: На акцію опозиції «За європейську Україну!» зібралося понад 100 тисяч 

людей. Про це заявили організатори народного віче. Акцію очолили лідери опозиції Арсеній 

Яценюк, Віталій Кличко, Олег Тягнибок. Перед народним віче тисячі прихильників 

євроінтеграції колоною пройшли зі столичного парку Шевченка до Європейської площі. 

Микола ТОМЕНКО, народний депутат, Батьківщина: «Орієнтувати всіх на те, що якийсь 

момент важливий київський кульмінаційний, але все-таки орієнтуватись треба на киян, 

переконувати киян, а тим, хто приїхав у Київ, вони мусять тримати європейську демократичну 

оборону в своїх містах. До 28 листопада ми мусимо показати, що Євромайдан – це вся 

територія України, а не лише одна точка у Києві». 

Кореспондент: Попри партійну символіку, серед учасників багато і тих, хто не належить 

до будь-якої політичної сили. Вони із державними та прапорами Євросоюзу. 

ОЛЕКСІЙ, учасник євроходи (Хмельницька обл.): «З власної ініціативи. З Хмельницької 
області. Спеціально приїхали». 
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СЕРГІЙ, учасник євроходи (Хмельницька обл.): «Наші ідеї, наші погляди, те, що ми 

хочемо, щоб у нас були європейські цінності, щоби дотримувались європейських законів і люди 

жили нормально в нашій великій державі». 

Кореспондент: Як відомо, опозиція організувала євроходу на підтримку європейського 

курсу України та на знак протесту проти рішення уряду призупинити підписання угоди про 

асоціацію з ЄС. 

Опозиція вимагає провести 27 листопада позачергову сесію Верховної Ради та 

ухвалити євро інтеграційні закони 

Кореспондент: Опозиція вимагає провести 27 листопада позачергову сесію Верховної 
Ради та ухвалити євро інтеграційні закони. Про це лідери опозиційних фракцій заявили з 
трибуни Євромайдану. 

Олександр ТУРЧИНОВ, заступник голови партії ВО Батьківщина: «Вимагати 

проведення 27 листопада 2013 року позачергової сесії Верховної Ради України, на якій 

терміново розглянути та ухвалити всі необхідні європейські закони, у тому числі і про 

лікування засуджених закордоном». 

Юрій ЛУЦЕНКО, екс-міністр внутрішніх справ: «Ми маємо попередити, якщо Янукович 

не підпише у Вільнюсі угоду про асоціацію України з ЄС, ми будемо добиватися дострокових 

парламентських виборів». 

Кореспондент: На Європейській площі мітингувальники пройшли колоною від парку 

Шевченка. На чолі багатотисячної ходи євро прихильників – лідери опозиційних фракцій. 

Попереду них розгорнули 10-метрові прапори України та Євросоюзу. Люди йшли, співаючи 

гімн України. Пройшовши бульваром Шевченка, людей зустріла колона беркутівців, які 
охороняли пам’ятник Леніну. Однак, людей та народних обранців це не зупинило. На своєму 

шляху вони знесли намет комуністів. Прихильники євроінтеграції приїхали з усіх куточків 

України. Мітингувальники заповнили весь Хрещатик. Навіть, дійшовши до Європейської 
площі, не було видно, де закінчується колона. 

Олександр ТУРЧИНОВ, заступник голови партії ВО Батьківщина: «От клумби і до 

філармонії – займати всю площу і вулицю Грушевського». 

Кореспондент: Європрихильники запевняють – стоятимуть до останнього. 

Ігор, учасник мітингу: «Ми, коли від’їжджали від нашого офісу одеського, в нас кидали 

пляшками, розбили вікно, ми пересіли на іншу машину. Через два квартали знову та ж людина 

кидала пляшками, потім швидко уїхала в машині. Ми намагалися здогнати, але все одно це не 

завадило нам приїхати і підтримати український європейський вибір. Одеса – за Європу!» 

Клим, учасник мітингу: «Набридло жити, як свині. Набридлі мажори, які знущаються з 
нас кожен день. Хочеться жити, як люди. Жити, як європейці». 

Кореспондент: На сцені Європейської площі – радісна атмосфера. Люди співали разом з 
зірками української естради. Підтримували бойовий настрій своїми піснями Руслана, Тарас 

Чубай, Козак Сістем та Марічка Бурмака. 

Альтернативний Євромайдану мітинг влаштували провладні активісти на 

Михайлівській площі  
5 канал, Час новин 

Віталій ГАЙДУКЕВИЧ, ведучий: Не лише тільки ті люди, які хочуть жити в Європі, 
сьогодні збирались в українській столиці. На Михайлівській площі зібрались прихильники 

влади. Туди звезли бюджетників і студентів з областей. Перед ними виступили депутати-

регіонали із гаслами "Будуємо Європу в Україні", а потому розпочався концерт. Частина 

мітингувальників розташувалася на Банковій. Стояли мовчки, гасел не проголошували. 

Пояснити, так за Євросоюз вони чи проти, практично ніхто не зміг. Раніше деякі студенти 

провладного мітингу зізналися: отримають за участь в акції по 90 гривень. 

Чоловік: "Нам потрібна асоціація з Євросоюзом". 
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Інна НЕРОДИК, кореспондент: Нам на початку колони казали, що проти євроінтеграції. 
Нічого не наплутали? 

Чоловік: "Вибачте, мені казали, що навпаки". 

Інна НЕРОДИК, кореспондент: А ви що думаєте? 

Чоловік: "Я думаю, що нам потрібна євроінтеграція". 

Жінка: "В Европу хотим, чтоб наши дети не страдали тут, на этой пропащей земле, 

считай". 

Дівчина: "Посмотрите, какой контингент. Люди сейчас нуждаются в деньгах, люди 

ходят куда бы то и что бы то ни было". 

Європа поводиться нечесно, а Росія дасть Україні грошей, які усіх врятують  

"Студія "1+1", ТСН-тиждень 

Алла МАЗУР, ведуча: Європа поводиться нечесно, а Росія дасть Україні грошей, які усіх 

врятують. Саме до такої тези можна звести усі заяви української влади. Ті, хто ще тиждень тому 

переконував, що Європі немає альтернативи, сьогодні скаржаться на поганий економічний стан, 

єдиним виходом з якого буде призупинення євроінтеграції. Чи так усе насправді, які наслідки 

очікують нас за умови не підписання, і таки підписання угоди про асоціацію, експертів 

розпитував Стас Ясинський. 

Стас ЯСИНСЬКИЙ, кореспондент: Не димлять труби, завмирають заводи та цілі галузі. 
Нема замовлень, грошей, безробіття. Усе це правда найближчих місяців. Українська економіка 

десь між спиною і ногами. Валютні запаси скоротилися до 20 мільярдів доларів, і продовжують 

танути, немов сніг навесні. Борг по кредитах досяг небувалої цифри, майже 70 млрд. доларів. 

Лише відсотки за цим боргом на наступний рік 8 мільярдів. 

Олександр ПАСХАВЕР, президент центру економічного розвитку: "Я подтверждаю, что 

у нас очень плохо, и дальше будет хуже". 

Стас ЯСИНСЬКИЙ, кореспондент: Утім називати причиною біти економічну біду з 
Росією експерти не поспішають. В катастрофі винна українська влада і власники підприємств, 

які не вкладали гроші в їх модернізацію. 

Ігор БУРАКОВСЬКИЙ, керівник інституту економічних досліджень: "У нас фактично 

зупинились фундаментальні економічні реформи". 

Стас ЯСИНСЬКИЙ, кореспондент: Одним з небагатьох конкурентних продуктів 

залишається українське зерно. Світові, навіть Росії все менш потрібен наш метал. Виробництво 

переходить на інші матеріали. Те саме стосується продукції хімічних виробництв. Ще цікавіше. 

Чому ж насправді Росія відмовляється купувати українські вагони? 

Костянтин МАТВІЄНКО, політолог: "Не російське ембарго зупиняє рух українських 

вагонів на російський ринок, а просто згортання там вантажоперевезень". 

Стас ЯСИНСЬКИЙ, кореспондент: Михайло Погребинський, один з небагатьох, хто 

вважає не підписання угоди про асоціацію не поразкою, а перемогою України. 

Михайло ПОГРЕБІНСЬКИЙ, політолог: "Никаких серьезных обязательств Европа по 

отношению к Украине не берет. В то время как Украина, пусть с некоторой отсрочкой, по 

некоторым позициям, она берет на себя очень серьезные обязательства. Первая реакция – это 

обесценивание денег, невозможность заплатить бюджетникам и пенсионерам, и так далее. 
Вторая реакция – это потеря рабочих мест". 

Стас ЯСИНСЬКИЙ, кореспондент: Інші опитані мною експерти підтверджують, в 

можливо в перші місяці після не підписання угоди про асоціацію, Україна почувалася би краще, 

ніж якби вона її підписала. Бо Європа не пропонує великі гроші, натомість вимагає багато 

працювати. В країнах колишнього Варшавського договору, в яких на початку 90-х підписали 

подібні угоди, ситуація була набагато гіршою. Перебудова законів і промисловості там тривала 

10 років. З тих пір їх прибутки зросли вдвічі, корупція майже зникла. Тепер ці держави в 10-ці 
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найбільш зростаючих економік ЄС. Але за перші місяці і роки довелось до змін вести 

практично все. 

Олександр ПАСХАВЕР, президент центру економічного розвитку: "Кто-то обещает нам 

сон и смерть. Там нет риска, что обещают – тои получим. А здесь нам обещают здоровье за 

энергичную работу. Да, возникают риски. Если мы не начнем этого делать, то мы конечно, 

окажемся в сложном положении. Потому что мы начнем отставать все больше и больше". 

Стас ЯСИНСЬКИЙ, кореспондент: Ті, хто бачили текст угод про асоціацію інших країн 

переконують – Європа нікому не пропонує конкретні гроші, але вчить заробляти самостійно. За 

неофіційною інформацією, Росія пропонує 16 мільярдів доларів, нову ціну на газ, і відкриття 

заблокованих ринків митного союзу. Ці заблоковані ринки і стали підставою для підприємців 

просити паузи в євроінтеграційних процесах. Принаймні так главі держави на зустрічі з 
представниками Українського союзу промисловців і підприємців описав ситуацію Валентин 

Ландик. 

Валентин ЛАНДИК, народний депутат України: "Якщо це можливо, давайте підписання 

на 1 рік поки що перенесемо. Ще дайте нам можливість підготуватися. Дайте можливість 

закупити обладнання. Це велике прохання промисловців". 

Стас ЯСИНСЬКИЙ, кореспондент: Засумнівалися експерти і в здатності Росії виконати 

свої обіцянки. 

Костянтин МАТВІЄНКО, політолог: "Я не зовсім собі уявляю, де Росія ці мільярди 

візьме. Подивіться що відбувається зараз в Російській Федерації. Там зменшують соціальні 
програми, особливо ті, які фінансуються через місцеві бюджети. На наступний рік пенсійний 

фонд Росії, державний пенсійний фонд Росії просто конфіскує надходження до приватних 

пенсійних фондів. Тобто Росія йде на вкрай нецивілізовані і небезпечні для себе кроки, щоб 

забезпечити своє фінансове виживання. Де вона ще візьме гроші на Україну?" 

Костянтин МАТВІЄНКО, політолог: Та найголовніше, на думку експертів, українська 

влада не зможе більше утримувати нейтралітет, і пручатися входженню до Митного союзу, 

який в Україні вже встигли охрестити тайожним. Експерти занепокоєні тим, що це не вирішує 

проблем з Росією. 

Ігор БУРАКОВСЬКИЙ, керівник інституту економічних досліджень: "Якщо хтось думає, 
що тепер тиск на Україну припиниться, він абсолютно не припиниться, він тільки 

модифікується, трансформується в якісь інші речі". 

Костянтин МАТВІЄНКО, політолог: Вибір, який малюють експерти, доволі простий. 

Втім непростими є рішення. Сьогодні Україна обирає своє майбутнє. Можливо ключ в 

тристоронніх переговорах між Києвом, Москвою та Брюсселем. 

Милиция снесла две палатки на площади Независимости в Киеве  

Интер, Подробности недели 

Дмитрий АНОПЧЕНКО, ведущий: Возвращаемся к главной теме недели, и этого 

воскресенья. Ольга Червакова снова с нами на связи. Оля, что происходит в центре города. 

Какие новости? 

Ольга ЧЕРВАКОВА, корреспондент: Дима, только мы с тобой попрощались, сразу же 

произошло еще одно ЧП. В центре Киева. Милиция снесла две палатки, которые попытались 

установить люди на Евромайдане на площади Независимости. Сейчас я надеюсь, режиссеры 

нам покажут, как это происходило. Было силовое противостояние, однако пострадавших нет. 

Как говорят люди, те палатки которые были установлены на Европейской площади пока что не 

подвергались атакам. И мы будем продолжать находиться в центре Киева. Я думаю что теперь 

уже всю ночь, для того, что бы рассказать в утренних выпусках, о том, что будет происходить 

на киевских улицах. 

Дмитрий АНОПЧЕНКО, ведущий: Спасибо больше. Спасибо за то, что следишь за 

ситуацией. Спасибо за то, что эти 45 минут провела с нами и с нашими зрителями. Это были 

«Подробности недели». Спасибо что смотрели. 
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Депутати вимагають порушити справу проти Азарова  

Радіо Свобода, Ранкова Свобода 

Народні депутати з фракції «Батьківщина» Володимир Яворівський і Василь Пазиняк 

вимагають від генерального прокурора Віктора Пшонки порушити кримінальну справу проти 

прем’єра Миколи Азарова і членів Кабінету міністрів за статтею 365 Кримінального кодексу 

України. 

Про це йдеться у відповідному зверненні депутатів, направленому генпрокурору, 

повідомили у прес-службі Яворівського. 

За словами опозиціонерів, уряд порушив статтю 19 Конституції України і перевищив 

свої повноваження, ухваливши рішення про призупинення процесу підготовки до укладання 

угоди про асоціацію між Україною й ЄС. Як наголошують депутати, відповідне розпорядження 

Кабінету міністрів України від 21 листопада суперечить актам президента і законам України. 

«Кабінет міністрів України взагалі не може призупиняти процес напрямку розвитку 

держави без відповідного рішення Верховної Ради України чи президента України. Тобто 

Кабінет міністрів України взяв на себе неналежні функції, які завдали істотної шкоди 

державним та громадським інтересам. За це передбачена кримінальна відповідальність статтею 

365 Кримінального кодексу України», – мовиться в зверненні. 

21 листопада уряд ухвалив розпорядження, яким призупинив підготовку до підписання 

угоди про асоціацію між Україною і ЄС. Азаров пояснив це проблемами в економіці і 
необхідністю поліпшити відносини з Росією. 

Вчора прем’єра також допустив, що угода про асоціацію може бути підписана на 

початку наступного року на саміті Україна-ЄС. 


